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Besvarelse af spørgsmål nr. 353 (Alm. del) fra Folketingets 
Transportudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 353 (Alm. del), som 
Folketingets Transportudvalg har stillet til justitsministeren den 24. april 
2025. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Morten Messerschmidt (DF) og 
Nick Zimmermann (DF). 
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Spørgsmål nr. 353 (Alm. del) fra Folketingets Transportudvalg:  
 

”Kan ministeren oplyse, hvor mange færdselssager politiet i 
København har ført mod skraldemænd og renovationsarbejdere 
de seneste fem år, jf. dom afsagt ved Københavns Byret den 28. 
marts 2025 i sag SS 80-22355/2024, hvor en skraldemand 
frifindes for anklage om overtrædelse af færdselsloven i 
forbindelse med udført arbejde?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 
 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 
fra Københavns Politi.  

 
Københavns Politi har indledningsvis oplyst, at det ikke er 
muligt ved et elektronisk udtræk i politiets systemer at opgøre 
antal sigtelser for færdselslovsovertrædelser mod 
renovationsarbejdere i politikredsen, idet der ikke findes en 
specifik gerningskode for sådanne sager. Besvarelsen af 
spørgsmålet vil derfor kræve en manuel gennemgang af 
samtlige af politikredsens færdselssager. 
 
Københavns Politi har supplerende oplyst, at 
anklagemyndigheden ved Københavns Politi ikke umiddelbart 
er bekendt med, at der har været tilsvarende sager mod 
skraldemænd de seneste 5 år.” 
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